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OKRM/44/2024/Z/22 

Volební období 9 (2022 – 2026) 

 

 

Z Á P I S  

ze 13. jednání sociální komise rady města konaného dne 07.03.2024 

 
Přítomni: Mgr. Miroslav Bína, MBA, Mgr. Markéta Elich, Ph.D., Jaromír Frank, Bc. Pavla 

Heyduková, Bc. Jan Hošek, Vladimíra Hrušková, Mgr. Jana Kilbergerová, 

doc. Ing. Lucie Kozlová, Ph.D., Bc. Kamil Podzimek, Mgr. Radka Šulistová, Ph.D. 

Nepřítomni: Alice Stierandová 

Hosté: Bc. Marie Voštová 

  

Jednání zahájil a řídil předseda komise Kamil Podzimek. Jednání proběhlo v kombinované formě, 3 

členové byli připojeni on-line. Na úvod předseda komise přednesl návrh programu a dotázal se, zdali 

s ním všichni souhlasí či mají návrhy na jeho doplnění. Navrhovaný program byl jednohlasně 

schválen.  

 

Průběh jednání: 

1. Dotační program – příprava na hodnotící komisi 

Členům komise byl připomenut vstup do aplikace a záložky „hodnocení“. V případě zapomenutí hesla 

pro vstup do aplikace se nové vyžádá přes odkaz „zapomenuté heslo“. 

V tomto roce se nebude hodnotit do aplikace, své hodnocení zapíšou členové komise do zaslaných 

tabulek rozdělených dle opatření. Pro všechna opatření se hodnotí pouze potřebnost v rozmezí 0 – 5, 

kdy pětka je nejvyšší potřebnost a 0 je nepotřebnost. 

Své hodnocení zašlou členové komise nejpozději do 2 týdnu od obdržení podkladů od Š. Kovárnové. 

Předpokládaný harmonogram: 

• Opatření 3, 4 a 5 – ŠK zašle nejpozději do 15.3. – hodnotitelé zašlou zpět nejpozději do 28.3 

• Opatření č. 1 a 2 – ŠK zašle nejpozději do 22.3., - hodnotitelé zašlou zpět nejpozději do 5.4. 

Harmonogram se může změnit dle data zaslání podkladů pro hodnotitele. 

 

Předseda sociální komise zopakoval, že jedním z důležitých úkolů sociální komise je věcné hodnocení 

podaných žádostí do Dotačního programu města České Budějovice na podporu sociální oblasti v roce 

2024. Konkrétně komise vybírá žádosti k finanční podpoře a navrhuje výši dotací. Při hodnocení 

žádostí je nutné vést v patrnosti:  

• Pravidla Dotačního programu města České Budějovice pro sociální oblast v roce 2024. 

Pravidla zde: https://www.c-

budejovice.cz/sites/default/files/obsah/Odbory/OSV/Dotace_2024/pravidla_dp_soc_oblast_

2024_final.pdf 

• Při hodnocení je důležité přihlížet i k dalším faktorům jako je např. výše poskytnutých dotací 

na projekt/ službu. Účelové dotace na podporu poskytovatelů soc. služeb v 

roce 2024 (dotační řízení dle § 101a zákona č. 108/2006 Sb., o sociálních službách). Výsledky 

schválilo Zastupitelstvo Jihočeského kraje na svém jednání dne 22.02.2024. Výsledky zde: 

https://www.c-budejovice.cz/sites/default/files/obsah/Odbory/OSV/Dotace_2024/pravidla_dp_soc_oblast_2024_final.pdf
https://www.c-budejovice.cz/sites/default/files/obsah/Odbory/OSV/Dotace_2024/pravidla_dp_soc_oblast_2024_final.pdf
https://www.c-budejovice.cz/sites/default/files/obsah/Odbory/OSV/Dotace_2024/pravidla_dp_soc_oblast_2024_final.pdf
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https://socialniportal.kraj-jihocesky.cz/sites/default/files/inline-

files/financujeme/DR2024/rozdeleni_ucelova-dotace_24_ZK-220224.pdf 

• Pokud při hodnocení uznáte za vhodné, je užitečné přihlížet ještě k dalším faktorům, 

doporučuji v případě potřeby nahlédnout do Akčního plánu R-PSS pro rok 2024, ten je 

k dispozici zde: https://www.c-

budejovice.cz/sites/default/files/obsah/Odbory/OSV/Dotace_2024/akcni_plan_2024_final.p

df 

 

 
2.  Petice pro zrušení Azylového domu sv. Pavla v Riegrově ul. č 32 v Českých Budějovicích 

Přijato usnesení č. 2/2024 (10 - 10,0,0)  

Předseda komise před jednáním zaslal elektronicky členům komise Petici pro zrušení Azylového 

domu sv. Pavla v Riegrově ul. č. 32 v Českých Budějovicích. Na jednání komise pozval i ředitele 

Charity České Budějovice, která azylový dům provozuje, Mgr. Františka Nestávala. Ten se však 

z jednání z časových důvodů omluvil. Předseda komise se před jednáním také sešel s autory petice. 

Předseda komise zdůvodnil, proč chce petici v komisi projednávat a vyzval přítomné členy k diskuzi.  

Doc. Kozlová informovala, že obdržela od obyvatel Riegrovy ul. stížnost na chování obyvatel Domu sv. 

Pavla, kterou se stěžovateli řešila a informovala je o záměru města v oblasti služeb pro osoby bez 

domova. 

Předseda komise doplnil, že nutností je v této oblasti koncepční řešení. Dále informoval, že Dům Sv. 

Pavla poskytuje služby sociální prevence, citoval §53 zákona 108/2006 sb., především zdůraznil, že 

cílem služeb sociální prevence je napomáhat osobám k překonání jejich nepříznivé sociální situace a 

chránit společnost před vznikem a šířením nežádoucích společenských jevů. Pokud opakovaně dochází 

k narušování veřejného pořádku a občané sepisují petici, nedochází k naplňování cílů služeb sociální 

prevence, tak jak je popsáno v zákoně. Zároveň předseda upozornil na vnitřní pravidla Domu sv. 

Pavla, konkrétně bod 19 těchto pravidel: Klienti se mohou zdržovat v bezprostředním okolí Domu sv. 

Pavla pouze po dobu nezbytně nutnou ke vstupu do DsP, popř. k jeho pouštění a to s odkazem na 

časté stížnosti okolních obyvatel na nevhodné chování klientů DsP (hluk, nepořádek, vandalismus 

apod.). Zdůraznil, že je nutné, aby poskytovatel dbal na dodržování těchto pravidel u svých klientů.   

Bc. Heyduková se dotazuje, zdali jsou výstupy ze setkání předsedy komise s autory petice (petenti 

informovali předsedu o situaci v okolí Domu sv. Pavla a konkrétních situacích, které rozhodně nemají 

vidět děti, včetně obrázkové a video dokumentace) a zdali jednali i se zástupci Charity České 

Budějovice. O oficiálním jednání petentů se zástupci Charity České Budějovice nemáme informace, 

pouze víme, že se jednalo o telefonické kontakty. Předseda komise ještě poukázal na fakt, že pokud 

nebyly v oknech Domu sv. Pavla záclony a bylo do budovy vidět, tak je to možné považovat za rozpor 

se standardy kvality sociálních služeb, konkrétně standard 2 ochrana práv osob a taktéž vnímá rozpor 

s kodexem Charity Česká republiky, článek důstojnost lidské osoby.  

Dále pokračovala diskuze o dalších možnostech řešení této nepříznivé situace a výstupem je, že doc. 

Kozlová společně s předsedou sociální komise iniciují setkání s ředitelem Charity České Budějovice 

k této petici. 

 

 

 

 

https://socialniportal.kraj-jihocesky.cz/sites/default/files/inline-files/financujeme/DR2024/rozdeleni_ucelova-dotace_24_ZK-220224.pdf
https://socialniportal.kraj-jihocesky.cz/sites/default/files/inline-files/financujeme/DR2024/rozdeleni_ucelova-dotace_24_ZK-220224.pdf
https://www.c-budejovice.cz/sites/default/files/obsah/Odbory/OSV/Dotace_2024/akcni_plan_2024_final.pdf
https://www.c-budejovice.cz/sites/default/files/obsah/Odbory/OSV/Dotace_2024/akcni_plan_2024_final.pdf
https://www.c-budejovice.cz/sites/default/files/obsah/Odbory/OSV/Dotace_2024/akcni_plan_2024_final.pdf
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3. Diskuze a různé. 

Předseda komise oznámil členům další termíny jednání sociální komise. Vždy se bude jednat o čtvrtky 

od 16:30 hodin v zasedací místnosti č. 203. 

• 16. května – téma problematika osob se zdravotním postižením 

• 6. června – téma sociální podnikání 

 

Mgr. Elich se dotazuje, zdali máme informace, že by se v Českých Budějovicích vyskytovala tzv. 

menstruační chudoba (aktuálně toto téma řeší město Ostrava). V současné době nemá nikdo z členů 

ani zástupců odboru sociálních věcí, že by se to zde řešilo. Hygienické potřeby jsou často součásti 

dodávek z Potravinové banky JčK. 

 

Soubor usnesení: 

K bodu:  Petice pro zrušení Azylového domu sv. Pavla v Riegrově ul. č 32 v Českých 

Budějovicích 

sociální komise rady města přijala   u s n e s e n í   č. 2/2024: 

sociální komise rady města 

I .  b e r e  n a  v ě d o m í  
petici pro zrušení Azylového domu sv. Pavla v Riegrově ul. č 32 v Českých Budějovicích 
 
II .  d o p o r u č u j e  
realizaci navržených řešení doc. Kozlovou, které představila na jednání sociální komise dne 7. září 
2023. 
 

 

13. jednání sociální komise rady města bylo ukončeno v 18:00 hod. 

 

V Českých Budějovicích dne 07.03.2024 

Zapsala: Mgr. Šárka Kovárnová, sekretářka komise 

Ověřila: Vladimíra Hrušková 

Bc. Kamil Podzimek 

předseda komise 

 


